
Zn: or.0012.L.2o2o Protokół Nr 1/2020

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i PeĘcji Rady Gminy

odbytego w dniu 17 marca 2020 roku.

Posiedzenie otworzył GrzegorzZganiacz Przewodniczący tej Komisji i na

wstępie powitał jej członków.

Stwierdził ofl, Że na stan 5 członków w posiedzeniu udział bterze,4 co stanowi

quorum do podejmowania prawomocnych decyzji.

W posiedzeniu nie uczęsttticzył członekKomisji Robert Doniecki, który

usprawiedliwił swoj4 nieobecnośó.

Lista obecności stanowi zał4cznlknr l do protokofu.

Następnie Przewodniczący Komisj i powitał :

- Wójta Gminy Henryka Koniecznego,

- Sekretarza Gminy Barbarę Badelskę,

- Przewodniczącego Rady Gminy Piotra Gonerkę,

- Radcę Prawnego Urzędu Gminy Zygmunta Ptaka,

Lista obecnoŚci stanowi zatqcztIknr 2 do protokotu.

W zwtązlll z tym, że nię zgł'oszono Żadnych zmlan do proponowanego

porządku p o siedzenia Komisj a j e dno gło Ś nie przyj ęła p orzqdek w następuj ącym

brzmieniu:

1. otwarcie posiedzenia i stwierdzenię quorum.

2 . P rzyjęcie porządku posiedzenia.

3 . P rz51 ęcie protoko łu z p oprzednie go po s iedzenia Komi sj i.

 ,Rozpatrzenie skargirc działanie Wójta Gminy w sprawie nielegalnych wysypisk

odpadów zlokalizowanych w okolicy ulicy Cmentarnej w miejscowości Czermno'

S'Rozpatrzenie ponownej skargi na opieszałość i celowe utrudnianie postępowania w

sprawie usunięcia dtzew a bęz zęzw olenia.

6. Rozpatrzenie petycji w sprawach:

1 ) płatno ś ci bez g otówkowych dokonywa ny ch przez intere s antó w w IJ rzędzie
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Gminy i j ednostkach organi zacyjnych,

2) ustanowienia połączeń komunikacyjnych w ramach lokalnego transportu

zbiorowego w miejscowości Czer.mno,

L Z akoitczertte p o s i e dz eni a.

. Porządek posiedzęnta stanowi załączniknr 3 do protokotu.

Następnie Komisja jednogłośnie przyjęta protokół' z poprzedniego posiedzenia

odbytego w dniu 12 grudnia2019 roku.

Ad.pkt.4

Przewodnrczący Komisji udzielił głosu Irenie Łowickiej Inspektorowi w

IJrzędzie Gminy ds. organizacyjno-kancelaryjnych, kadrowych i obsługi rady Gminy.

Poinformowała ona, ze w dniu 27 styczniaf}Z} do Przewodntczącego Rady Gminy,

jako organu tadzoĄącego Wójta Gminy za pośrednictwem Wojewódzkiego

Inspektoratu w Kielcach wpłynęła skarga Państwa Marioli Koniecznej Marlla-Med.

Centrum Zdrowia i Rehabilitacjt Czermno, ul osnowa 99A, 26-260 Fałków i Henryka

Konieczne go Zal<ład Tworzyw Szfrrcznych i Wyrobów Różnych,,HEKo', Częrmno

ul. osnow a 6I,26-260 Fałków , dotyczqc4 braku dziatail' Wójta w sprawie likwidacji

,,dzikich wysypisk odpadów'' z\okaltzowanych na terenie miejscowości Częrmno

gmina Fałków.

Skarga zostałaptzekazana Przęwodniczącemll Komisji Skarg, Wniosków i Petycji

Rady Gminy celem jej rozpatrzenia.

Przewodniczqcy Komisji zwróciŁ się do Wójta Gminy o przedstawienię pisemnego

wyj aśnien ia doty czqce go przedmi otowej skargi.

W treŚci wyjaśnienia dotyczącego skargi Wójt poinformował', Że wskazany

teren zosta|w 2019 roku skomunalizowany przęz Gminę Fałków, wcześniej teren

naleiat. do Wspólnoty Wsi Częrmno.

W budżecie Gminy uchwalonyrn na 2020 rokprzewidziano kwotę 10 000 zł na

zabezpieczenie tego terenu przedrozprzestrzenianiem nieczystoŚcl' oraz ich

uprzątnięcie.

. Poprawa estetyki planowana jest do 30.06.2020 roku natomiast pozostałe dziatania

będq r ealizowane sukcesywnie w ramach dostępnych środków.
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W uzupełnieniu wyjaŚnienia podczas posiedzenia Komisji Wójt poinformował'

że problem por^lcanych odpadów był Zrtany wcześniej, ponieważ Gmina nię

posiadała do tej nieruchomoŚci prawa własnoŚci nie można było zbudzetu Gminy

wydatkować środków na ten cel.

. Kontynuując swoją w1powiedŹ Wójt stwierdził, ŻeBudŻet Gminy na20f0 rok, w

któryrn między innyrni zostały zaplanowane Środki rrazabezpieczenię tego terenu

zostałuchwalony podczas obrad sesji Rady Gminy w dniu 30 grudnia 2019 roku

stwierdził Wójt, a skarga wpłynęła w styczniu 2020 r, więc nawet czasjaki dzieli te

dwa fakty nie pozwalał. na skuteczne zajęcie się sprawą

Na terenie tej nieruchomoŚci zostanie zamontowany monitońng oraz ustawione tablice

informacyj ne zakazujące składowania odpadów dodał Wójt. Jak dalej poinformował

Wójt nie zgadzasię on ze stwięrdzęniem zawartymw tej skardze, ie ilość odpadów

systematycznie się zwiększa,pracownicy Gminy i radni z Częrmna też obsenvują ten

teren i nie potwierdzajqprzyrostu śmieci. Kontynuując wyjaśnienie powiedział, Że

jeie\ibędzie takamożIiwość prace będ4 wykonywane przez pracowników

zatrudnionych w ramach robót publicznych z Programu EKoLoG.

Ponadto Wójt poinformował, ze wskazany termin 30.06.2020 roku będzie dotrzymany

o il e ni ę zatslłliej q ni eprzewi dzianę prz e s zko dy.

Kontynuując swoją w1powiedŹ wójt poinformował o mozliwości wydzielenta częśct

tej nieruchomo ś ci na powiększenie cmęttarza parafialne go.

Z wnioskiem w tej sprawi ę zwróclł' się do Urzędu Gminy Proboszcz Parafii Czermno

poirfformował Wójt.

Temat ten zostanie przedłożzorlyRadzie Gminy w celu podjęcia stosownej uchwały

poinformował Wójt.

Ponadto konieczne będzierówniez wprowadzenie zmian w Planie Zagospodarowania

P rzęstrzęnne go odno Ś nte zmiany przęznaczenia tej nieruchomoś c i na p otrzeby

powiększenia cment arza dodat. Wójt.

Następnie gł'os zabrałaradnaz miejscowości Czermno Elżbięta Śhwińska' która

stwierdziła, ze zdatięm mieszkańców lJrząd Gminy pozwala Państwu Koniecznym na

dztałatia niezgodne z praw em.

str. 3



Tę działatia powoduj4 wszelkiego rodzaju uciązliwości i utrudnienia dla

mieszkańców.

Jak dalej stwierdziła radna wSZyScy powinni być jednakowo traktowani i w takich

pr z5ry adkach IJ ruąd Gminy p owini en ntezwło czni e re ag ow aó.

Wójt wyjaśnił, źze jeŻeLt do Urzędu Gminy są zgł,oszone tego rodzaju sytuacje to

bezwzg\ędu na to, kogo dotyczą,podejmowane Są stosowne działatia w celu

r ozw iązani a prob lemó w.

P o zapozttaniu się ze skar gą i przeanalizowaniu zgr omadzonego materiafu

Komisja uznaje skargę zabezzasadną i przedkłada w tym temacie do Rady Gminy

projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.

Ad.pkt.5.

W kolejnym punkcie posiedzenia głos ponownie zabrała Irena Łowicka, która

poinformowała,ze Państwo Anna i Tomasz Jaranowscy Zam. Rudzisko 7, gm. Fałków

wnieśli do Samorządowego Kolegium odwoławczego w Kielcach skargę na

przewlekłe, opieszałe i celowe utrudnianie prowadzonego postępowania

administracyj nego przez U r ząd Gminy w F ałkowie.

Przedmiotowa skarga w dniu 3 1 .01 .2020 Roku wedtug właŚciwoŚ ci została

przekazata do Rady Gminy.

Przewodniczący Rady Gminy przekazał skargę do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji

celem jej rozpoznania i przedstawienia stanowiska na sesję Rady Gminy.

W tym temacie głos zabratradca prawny ZygmlfiPtak' który wyjaŚnił, ze

postĘpowanię administracyjne w sprawie wycinki drzęwa zostało wszczęte w zwi4zl<tl

z pismem Pana Jarosława Dudy, który to wniósł o skontrolowanie legalności wycinki

drzęwana dziatcę w miejscowości Rudzisko naleŻqcej do Państwa Jaranowskich.

Państwo Anna i Tomasz Jaranowscy złoŻylt skargę nazaniefuanie, nienależyte

wykonyw antę zadafl' oraz narus zetie praworzqdnośct przez Wójta Gminy i podległych

pracowników.

Skarga tab:1łaprzedmiotem posiedzęniaKomisji Skarg, Wniosków i Petycji w dniu

12 grudniu 2019 roku.

Komisja wnioskowaławówczas do Rady Gminy o uznanie skargi zabezzasadn4.
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Podczas obrad sesji w dniu 30 grudnia 2019 roku Rada Gminy podjęła uchwałę w

sprawie rozpatrzetia skargi tla dział'a\nośó Wójta tynając ją zabezzasadn4, o czw

skariący zo stali poinformowani.

Ponadto wskazano , że jeieli skari4cy ponowi w tej samej sprawie skargę bez

wskazania nowych okoliczności Komisja podtrzyma stanowiskobez zawiadomienia

skarzącego.

Głos ponowtte zabrał radcaprawny' który poinformował', ie postępowanie w

sprawie nielegalnej wycinki dtzewaprzęz Państwo Jaranowskich zostało umorzone.

Po analizie skargi Państwa Anny i Tomasza Jaranowskich ( data wpł1ł.wu do

Rady Gminy 31.01 .2020 Roku) Komisja wnioskuje do Rady Gminy o uznanie tej

skargi za ponowną skargę na działanie Wójta przedl<ładajęc w tymprzedmiocie

projekt uchwały wraz z uzasadnieniem

Ad.pkt.6. 1).

Na wstępie głos zabrał' radca prawny Zygmunt Ptak, który wyjaśnił', że

Fundacja Rozwoju obrotu Bezgotówkowego z siedz\bqw Warszawie przesłał'a do

Rady Gminy petycję w sprawie dokonania analtzy możliwości wdrożeniaw IJrzędzie

Gminy procedur zwiqzatych z petnym zabezpieczęnięmpotrzeb dla interesantów

doty cz4cych form płatno ści bezgotówkowych.

Przewodniczący Rady Gminy skierował petycję do Komisji Skarg, Wniosków i

Petycji celem jej rozPatrzenia.

Komisja po przeprowadzonej analiziepetycji uznajeją, jako zasługuj4c4 na

uwźględnienie i przedI<łada do Rady Gminy w tym temacie projekt uchwały wtaz z

uzasadnieniem.

Komisja podziela pogląd za.warty w tej petycji i popiera formę ptatrlości za

pośrednictwem instrumentu elęktronicznego, który Gmina udostępni.

Ad.pkt.6.2)

W ko1ejnym punkcie posiedzenia przewodnrczqcy Komisji udzielił ponownie

głosu lrenie Łowickiej.

Poinformowała ona, żę odPani Marioli Koniecznej właŚcicielki Marlla-Med Centrum

Zdrowiai Rehabilitacii Czermno ul. osnowa 99A, f6-260 Fałków w dniu f marca
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2020 roku wpłynęła do Wójta Gminy petycja o ustanowieniepoŁączeń'

komunikacyjnych w ramach lokalnego transportu zbiorowego zptzyiazdami i

odjazdami od poniedziałku do pi4tku w godzinach od 8:00 do 18:00 w jak największej

Itczbięmoz|iwiej do zrealizowania w cęlu zwiększenia dostępu dolekarzy

. specjalistów pracujących w tym Centrum jak równieŻmoŻItwoŚci dojazdu pacjentów

ltczęstniczących w zablegach.

Petycja w dniu 4 marca2020 roku zostałaprzez Wójta Gminy przekazata

Przęwodn rcz4cęmu Rady Gminy celem j ej r ozpatrzetia przez Komisj ę Skarg,

Wniosków i Petycji Rady Gminy.

Komisja po przeanalizowaniu tej petycji uztała ją, jako tiezasługującą na

uwzględnienie, p oni ęw ai petycj a zmierza do wspom aganla działalno ś ci

przedsiębiorcy' który nie realizuj e zadan sektora publicznego.

Komisja uzlała, Żę Gminarea\tzl4qc zadania własne w zakręsie ochrony zdrowta

wynikające z ustawy o Samorządzie gminnym zorganizowaŁapodstawowa opiekę

zdrowotn4 w Fałkowie i w Częrmnię w ramach działalności Publicztego ZaMadu

opieki Zdrowotnej dla mieszkańców Gminy Fałków.

Gmina rea\tzujqc zadaniapubliczne przeznacza na ten cel środki publiczne, azatęm

nie może finansowaÓ jak równiez wspomagać, dział'alności prowadzonej przez

podmioty Spoza sektora publicznego, poniewaznaruszałoby to ustawę o finansach

publicznych.

Ponadto Komisja uznała, Żę tie ma przeszkód, aby wnosz4cy petycję zorgantzował

przćwozy swoich klientów we własnym zakresie.

Komisja przedkłada do Rady Gminy projekt uchwały wraz Z uzasadnieniem w sprawie

uznania tej p etycj i za nlezastu1uj ącą na uwz gl ędnienie.

Ad.pkt.7.

W zw iązlu z e zt e aliz ow ani em p orz ądku P rz ewo dn iczący Komi sj i p o dz i ękował

wszystkim zaudziat i zamkn$ posiedzenie.

Na tym protokół zakoitczono.

Protokołowała:

rNsPt{roR,
t/<\

Irena Łolpicka

PRzEwoDNIczĄcY
Konrisji Skitrg, \łilItlsl<tirv i Petyc|

Rady Gnrini, g }'rrłkowie

affi" ,
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